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Ledamöter Johan Heinonen (S) Ordförande 
Rose-Marie Rooth (V) 2:e vice ordförande 
Svante Thorell (MP) 
Alexander Saednia (M) 
Sara Emrooz (M) 
Findel Madison (SD) 
Hanna Wistrand (L) 
Petter Jennervall (S) 
Tove Lönstad (S) ersätter Laila Abdallah (S) 
Jörgen Linse (M) ersätter Mattias Keresztesi (M) 
Pelle Johansson (S) 
Magnus Ljungkvist (S) ersätter Stina Andersson (S) 
Stefan Ennerfelt (L) ersätter Johan Duvdahl (C) 
 

Ersättare Jeanette Frenkman (S) 
Albin Ringstad (S) 
Thomas Nicholas (V) 
Terese Nordberg (V) 
Johanna Klamming (MP) 
Ludwig Jänes (SD) 
 

Övriga närvarande Susanna Halldin Olsson Stadsdelsdirektör 
Fredrik Skoglund Avdelningschef 
Susanne Karlsdotter Avdelningschef §§1-31 
Eva Runestig Avdelningschef §§1-31 
Malin Persson t.f.  Avdelningschef §§1-31 
Joel Färlin Avdelningschef §§1-31 
Timmie Aspelin Nämndsekreterare 
 

Justerare Johan Heinonen (S) och Alexander Saednia (M) 
 

Datum för justering 2025-04-25 
 

Paragraf §§1-36 
 

Sekreterare Timmie Aspelin 
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§ 17 
Svar på remiss - En socionomutbildning i tiden (SOU 
2025:27), KS 2025/380  
BRO 2025/170 
 

Beslut  
Nämnden godkänner tjänsteutlåtandet som svar på remissen 
 

Sammanfattning av ärendet  
År 2023 tillkom ett förslag att genomföra en översyn av nuvarande 
socionomexamen för att öka möjligheterna att motverka 
ungdomskriminalitet. Uppdraget utvidgades till att även se över om 
målen i examensbeskrivningen behöver anpassas till dagens sociala 
samhällsutmaningar och om behovet finns av en bredare samt 
djupare kompetens hos de studerande som examineras. 
 
Förändringsförslagen ska i första hand ses som delar i en större och 
integrerad lösning. Sammantaget innebär utredningens förslag en 
bred reformering av socionomprogrammet, där programmets 
karaktär av generalistutbildning bibehålls, men med tydligare ramar 
för de delar i programmet som är bärande. För de studerande 
innebär detta stärkta förutsättningar för progression i utvecklingen 
av deras ämnesmässiga, professionella och vetenskapliga kunskaper 
i kombination med handledd praktik. 
 
De tydligare ramarna inom utbildningsprogrammet kräver även 
ökad likvärdighet mellan socionomprogrammen vid olika lärosäten, 
och därmed även likvärdighet i de studerandes kunskaper efter 
erlagd examen. Förslagen syftar även till att ge ökad tyngd åt 
färdighetsträning inom socionomprogrammet. 
 
Bromma stadsdelsförvaltning ställer sig positiv till remissen och 
förändringsförslaget gällande examensordningen för 
socionomutbildningen. Det är positivt att utbildningen dels 
bibehålls som en generalistutbildning men också föreslår fördjupade 
kunskaper för att hantera ungdomsbrottslighet utifrån dagens 
sociala problematik. Vidare är det positivt att mer omfattande 
kunskapskrav föreslås i och med examen, gällande bland annat 
juridik och verksamhetsförlagd utbildning. 
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordförande Johan Heinonen m.fl. (S), Rose-Marie Rooth (V), 
Svante Thorell (MP), Alexander Saednia m.fl. (M) och Findel 
Madison (SD) föreslår (se beslutet). 
 
2) Hanna Wistrand (L) föreslår: 
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1.    Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
2.    Att justera remissvaret i enlighet med vad som anförs nedan.  
3.    Att därutöver anföra följande, 
 
Vi välkomnar i stort utredningens förslag där flera föreslagna delar 
är positiva gällande den nya utformningen, inte minst införandet av 
ett utbildningsmoment om kriminalitet. Detta då många 
socialsekreterare i möten påtalat att just detta saknats i utbildningen. 
Samtidigt ska fokus fortsatt ligga på tidig prevention. 
I socionomutbildningen bör betydelsen av samhandling med andra 
aktörer lyftas fram ytterligare, liksom skolframgång som central 
förebyggande faktor. Även samhällets särskilda ansvar för 
omhändertagna barn behöver tydliggöras, då kvalitén på 
samhällsvården för barn och unga kan vara direkt avgörande för 
framtida livschanser och välmående.  
En förlängning av utbildningen vore bra för de som ska jobba med 
barnärenden och LVU, som görs i Norge. Detta för att både 
möjliggöra höjd status och lön för den socialsekreterargruppen, 
vilket kan möjliggöra att fler med erfarenhet söker de tjänsterna. Vi 
anser vidare att utbildningen måste innehålla fler moment 
verksamhetsförlagt, för det är det stora problemet med dagens 
utbildning, att de unga som går utbildningen inte får med sig 
tillräcklig praktisk erfarenhet av det klientel som de kommer att 
möta i jobbet. Däremot ser vi inget behov av att utbildningen ska 
förlängas generellt, då det inte finns behov av mer teoretisering, 
utan det ska vara ett praktiskt arbete nära människorna. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) ställer förslagen mot varandra och 
finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservation 
Hanna Wistrand (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• 1999906 (Godkänd - R 1) TJUT Svar på remiss BRO 
2025/170 

• BRO 2025/170-1.1 Remiss - En socionomutbildning i tiden 
SOU (2025:27) 
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Detta dokument har signerats digitalt av följande personer

Namn Datum
Johan Esko,Heinonen 2025-04-25
Alexander,Saednja 2025-04-25


